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Dumitru (Raiffeisen Bank): Ne asteptam la un deficit bugetar mai mare decât tinta

pe care si-a asumat-o Guvernul

Deficitul bugetar va fi mai mare decât tinta pe care si-a  asumat-o Guvernul, de 8,6% din PIB, a declarat,

vineri, pentru AGERPRES,  economistul sef al Raiffeisen Bank si fost presedinte al Consiliului  Fiscal, Ionut

Dumitru, mentionând ca va reevalua estimarea la 9,5%.

"Guvernul si-a bazat proiectia de venituri bugetare pe o contractie  economica de -3,8%, care ramâne în continuare

optimista. Noi avem o  estimare de -5%, ceea ce înseamna ca pe venituri probabil ca Guvernul  este optimist, iar pe

cheltuieli as spune ca este, de asemenea,  optimist. Probabil ca si cheltuielile vor fi mai mari. Şi prin urmare ne 

asteptam la un deficit mai mare decât tinta pe care si-a asumat-o, de  8,6%. Noi vom reevalua estimarea de deficit

bugetar, dar cel mai  probabil noua noastra estimare va fi undeva în jur de 9,5%", a spus  Ionut Dumitru.

Fostul sef al Consiliului Fiscal sustine ca va fi o noua rectificare  bugetara "cu ajustari semnificative", pâna la

finalul anului.

"Parerea mea este ca va fi o noua rectificare bugetara cu ajustari  semnificative pâna la sfârsitul anului. Sunt în

continuare o serie de  incertitudini legate de evolutia economie. Trimestrul II a fost usor mai  bun decât asteptarile,

dar oricum cu o contractie severa a activitatii  economice, iar trimestrele III si IV sunt incerte. Nu stim ce se va 

întâmpla cu economia, dar în orice caz, revenirea economica va fi destul  de dificila. Probabil ca veniturile

bugetare au un grad de  incertitudine destul de mare", a afirmat Ionut Dumitru.

În ceea ce priveste majorarea punctului de pensie, el a precizat ca o  crestere de 14% este cu mult mai sustenabila

decât una de 40%.

"Pensiile dupa parerea mea trebuiau crescute. Parerea mea e ca vor fi  discutii politice intense pe subiect si va fi o

dezbatere politica  foarte puternica pe subiectul cresterii pensiilor. E clar ca ecuatia  bugetara este extrem de

complicata. Anul acesta este clar, deficitul  bugetar va fi foarte mare. Problema este ca nu ne permitem sa

ramânem la  un deficit atât de mare si în anii urmatori din simplul motiv ca nu-l  vom putea finanta. Şi cel de anul

acesta va fi foarte greu finantabil,  iar începând cu anul viitor va trebui sa reducem deficitul bugetar", a  adaugat

fostul sef al Consiliului Fiscal.

Ministrul Finantelor Publice, Florin Cîtu, a declarat, joi, ca deficitul  bugetar este estimat sa creasca în acest an de

la 6,7% din PIB, la 8,6%  din PIB, cinci puncte procentuale fiind legate direct de perioada de  criza prin care trece

România astazi.

"Deficitul bugetar este estimat sa creasca de la 6,7% din PIB, la 8,6%  din PIB. O majorare de cinci puncte

procentuale fata de deficitul  aprobat initial de 3,6% din PIB. Am mai vorbit despre aceasta influenta  asupra

deficitului bugetar, de unde vine aceasta crestere. Avem o  scadere, bineînteles, a veniturilor în buget fata de

estimat de aproape  31 de miliarde de lei. Aceasta înseamna trei puncte procentuale. Deci  din cele cinci puncte

procentuale care se adauga la deficit fata de  estimarea initiala, trei puncte procentuale vin doar din efectul crizei, 

din faptul ca economia trece printr-o perioada dificila, trece printr-o  perioada de criza si bineînteles este normal ca

veniturile la buget sa  scada. În acelasi timp, cheltuielile suplimentare la buget datorate,  legate direct de criza, sunt

în jur de doua puncte procentuale. Deci  cele cinci puncte procentuale suplimentare la buget în acest an sunt  legate

direct de perioada de criza prin care trece România astazi. Fara  aceasta criza am fi ramas la o estimare de 3,7%

din PIB si eu cred ca am  fi putut sa facem mai bine", a spus Florin Cîtu, în cadrul unei  conferinte de presa privind

rectificarea bugetara.
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